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Študentská rada vysokých škôl Slovenskej 
republiky (ŠRVŠ SR) ako najvyššia ustanovizeň 
zastupujúca vysokoškolských študentov, bola 
hlavným organizátorom a zároveň iniciátorom 
historicky 1. ročníka Konventu akademických 
senátov, ktorý sa konal 29. októbra 2015 v ro-
kovacej sále NR SR pod záštitou jej predsedu 
Petra Pellegriniho. Podujatie bolo určené pre-
dovšetkým pre členov študentských častí aka-
demických senátov slovenských vysokých škôl. 
Uvedenej konferencie sa aktívne zúčastnili aj 
študenti Inštitútu politológie Filozofickej fakul-
ty Prešovskej univerzity v Prešove v zložení 
Emília Mačugová (delegátka ŠRVŠ SR), Jakub 
Šák (delegát ŠRVŠ SR) a Vladimír Bokša (dele-
gát ŠRVŠ SR a člen Akademického senátu Filo-
zofickej fakulty PU v Prešove). 

Podujatie otvorila predsedníčka ŠRVŠ SR 
Jana Šmelková, ktorá informovala prítomných 
účastníkov o dôvodoch zorganizovania daného 
projektu, ktorý je spojený hlavne so zvyšova-
ním kvality vzdelávania na Slovensku. Primár-
nym cieľom konferencie bolo vytvorenie šir-
šieho priestoru na diskusiu o významných 
otázkach týkajúcich sa vzdelávania a podnietiť 
členov akademických samospráv k dôraznejšej 
participácii pri vytváraní študentského názo-
rového prúdu vo viacerých oblastiach a dos-
pieť k záverom, ktoré sa stanú základom ďal-
šieho smerovania. Program rokovania bol roz-
delený do dvoch hlavných blokov, v ktorom 

vystúpili erudovaní odborníci v oblasti vyso-
kého školstva. V prvej časti s názvom „Budúc-
nosť akademickej samosprávy“ vystúpili s pred-
náškami Adrián Kvokačka (predseda Akade-
mického senátu Filozofickej fakulty PU v Pre-
šove), Martin Putala (predseda Rady vysokých 
škôl) a v mene predsedu NR SR Petra Pellegri-
niho vystúpil s prejavom poslanec NR SR Ľu-
bomír Petrák (člen Výboru NR SR pre vzdelá-
vanie, vedu, mládež a šport). 

V druhom bloku s názvom „Univerzita v 21. 
storočí“ vystúpili s prednáškami Ivan Ostrov-
ský (Akademická rankingová a ratingová agen-
túra), Jozef Masarik (Agentúra na podporu vý-
skumu a vývoja) a Emil Višňovský (Slovenská 
akadémia vied). Vážnosť celého podujatia svo-
jou účasťou potvrdil aj minister školstva, vedy, 
výskumu a športu SR Juraj Draxler, ktorý vy-
stúpil s prejavom a zúčastnil sa aj následnej 
diskusie s prítomnými účastníkmi. Minister 
školstva zdôraznil, že je potrebné z hľadiska 
budúcnosti diskutovať a hľadať riešenia ako 
merať výskumnú výkonnosť na vysokých ško-
lách. Do budúcnosti musíme podľa jeho slov 
opustiť tzv. „jednoduché klišé“ a zamerať sa na-
príklad aj na kvalitu pedagogického procesu, 
porovnávanie manažérskych a ekonomických 
procesov s univerzitami v okolitých štátoch, 
prehodnotiť súčasný akreditačný proces a za-
myslieť sa nad aktuálnym modelom inštitucio-
nálneho financovania. V neposlednom rade sa 
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musíme v budúcnosti zamyslieť nad tým, či 
medzi študentmi a pedagógmi nie je príliš veľa 
letargie. Po vystúpení ministra školstva a ďal-
ších rečníkov nasledovala podnetná diskusia, 
v ktorej mali študenti možnosť chváliť, ale aj 
kritizovať vysoké školstvo na Slovensku a za-
myslieť sa nad jeho budúcnosťou, ku ktorej 
musíme zaujať zodpovedné stanovisko, preto-
že práve vysokoškolskí študenti sú budúcnos-
ťou tejto krajiny. 

1. ročník Konventu akademických senátov 
je možné vnímať pozitívne predovšetkým z dô-
vodu, že zástupcovia študentov mali možnosť 

nielen diskutovať, ale navzájom sa spoznať 
a vymeniť si vzájomné skúsenosti z pôsobenia 
v akademickej samospráve a recipročne sa in-
špirovať pri nasledujúcom pôsobení vo vyso-
koškolskom prostredí. Konferencia zároveň 
ukázala, že podujatia tohto charakteru majú 
zmysel, pretože študenti svojou aktivitou, kon-
štruktívnou a vyrovnanou diskusiou s expert-
mi z oblasti školstva ukázali, že majú veľký po-
tenciál zlepšovať vysoké školstvo na Slovensku 
a plnohodnotne riešiť otázky, ktoré boli na 
konvente otvorené. 

 

 


